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Ermənistan hökuməti Azərbaycan ərazisində kəsilən 

hər ağacın da dəyərini ödəməyə məcbur ediləcək

İşğalçılardan təmizlənən tor-
paqlarımızda görəcəyimiz qu-
ruculuq işləri ilə yanaşı, erməni 
vandallarının on illər ərzində 
ölkəmizə vurduğu ziyanın 
ödənilməsi istiqamətində də cid-
di işlər görüləcək. Ölkə Prezi-
denti, Ali Baş Komandan İlham 
Əliyev son çıxışlarında bununla 
bağlı Azərbaycanın hansı 
addımlar atacağını beynəlxalq 
aləmin diqqətinə çatdırıb.  Bu 
istiqamətdə reallaşdırılacaq 
tədbirlərin yüksək nəticə ilə 
yekunlaşması qiymətləndirməni 
necə aparacağımızdan çox 
asılı olacaq. Belə halda isə biz 
qarşımızda hiyləgər, məkrli, 
yaramaz əməllərini min bir 
yollarla qarşı tərəfin üzərinə 
yönləndirən, bədxah erməni 
və onun beynəlxalq aləmdəki 
havadarlarının  mövcudlu-
ğunu unutmamalıyıq. Elə bu 
səbəbdən də mənfur düşmənin 
30 il ərzində işğal altında 
saxladığı ərazilərdə törətdikləri 
vəhşiliklər nəticəsində ölkəmizə 
vurulan ziyanın hesablanma-
sı işinə beynəlxalq aləmdə 

geniş tanınan və hesabatları 
qəbul edilən  müstəqil, nüfuzlu 
qiymətləndirmə institutlarını 
cəlb etməliyik. 

Bunu ona görə deyirəm 
ki, ermənilər bizim yalnız 
özümüz tərəfindən aparılan 
hesablamalar əsasında qaldı-
racağımız idddaların birtərəfli 
və qərəzli olduğunu, onlar-
dan tələb ediləcək təzminat 

məbləğlərinin isə qəsdən 
şişirdildiyini həyasızcasına 
mübahisə predmetinə 
çevirəcəklər. Hətta bu işə 
xaricdən ekspertlər dəvət 
etsək belə,  onlar təzminat 
mübahisələrini davamlı şəkildə 
apararaq prosesi uzadacaqlar. 
Buna görə də fikrimcə, yuxa-
rıda vurğuladığım kimi, bu işə 
dünyada tanınan qurumların 

cəlb edilməsi məqsədəuyğun 
olardı. 

İşğal altında qalan torpaq-
larımızda erməni vandalları-
nın dağıtdığı hər evin, sosial 
obyektin, kommunikasiya qur-
ğusunun, dini, maddi-mədəni 
abidənin, ümumiyyətlə, kəsilən 
hər ağacın belə dəyəri hesab-
lanıb tələb ediləcək təzminat 
məbləğinə daxil olunmalıdır. 
Təslim aktı imzaladıqdan 
sonra üç rayonumuzu tərk 
etmək barədə öhdəlik yerinə 
yetirərkən  Ermənistan ordu-
sunun və o ərazilərdə yaşayan 
erməni vəhşilərinin törətdikləri 
cinayətlər nəticəsində dəyən 
ziyan isə xüsusi bir formada 
hazırlanan hesabatlarda öz 
əksini tapmalıdır.

Biz artıq gecikmədən 
erməni vandallarının on illər 
ərzində işğal altında saxla-
dıqları ərazilərdə törətdikləri 
vəhşilikləri əks etdirən xüsusi 
sənədli filmlərin çəkilişinə 
başlamalıyıq. Beynəlxalq 
ictimayətin diqqətini bu barbar-
lığın nəticələrinə cəlb etmək 
məqsədilə həmin filmlərin 
ingilis, fransız, alman və başqa 
dillərə tərcümə olunmasını re-
allaşdırmalıyıq. Eyni zamanda, 
xaricdən də nüfuzlu  informa-
siya agentliklərini və digər mü-

vafiq qurumları bu məqsədlə 
Azərbaycana dəvət edərək, 
onları xüsusi sənədli filmlər 
çəkməyə yönləndirməliyik. Bir 
sözlə, döyüş cəbhəsindəki 
qələbəmizin davamı informasi-
ya meydanından gəlməlidir. Bu 
isə Ermənistanın terrorçu bir 
dövlət kimi sonunu yaxınlaşdır-
mağa yaxşı bir töhvə olardı.  

Ermənistanın məkrli 
işğalçı siyasəti nəticəsində 
Azərbaycana vurduğu ziyan 
böyük məbləğdə dollarla öl-
çülür. Təbi ki, bu qədər vəsaiti 
ödəmək  iqtisadi cəhətdən 
uçruma yuvarlanan, maliyyə 
vəziyyəti bərbad halda olan 
bir dövlət üçün o qədər də 
asan olmayacaq. Ancaq bəlli 
beynəlxalq təcrübə var. Əgər 
hər hansı bir dövlət başqa 
bir ölkəyə borcunu ödəyə 
bilmirsə və xüsusilə də bu 
borc onun apardığı işğalçı 
müharibə nəticəsində vurulmuş 
ziyan hesabına yaranıbsa, bu 
halda o, öz torpaqlarını qarşı 
tərəfə verməklə vəziyyətdən 
çıxa bilir. Cənubi Qafqazda 
və ümumiyyətlə, dünyada 
erməni torpağı anlayışı yox-
dur. Onların indi yaşadıqları 
Ermənistan adlı qondarma 
dövlətin yerləşdiyi ərazilər də 
bizim dədə-baba torpaqları-
mızdır. Bir sözlə, Ermənistan 
Azərbaycan torpaqlarını işğal 
etməklə ölkəmizə vurduğu 
ziyanı qaytara bilməsə, bunun 
əvəzində bizə əzəli torpaqları-
mızın bir hissəsini qaytarmağa 
məhkumdur! 

Fikrət YUSİFOV, 
iqtisad elmləri doktoru, 

Beynəlxalq İqtisadi 
Araşdırmalar İctimai 

Birliyinin sədri

Yaqut Qarayeva: Tibb işçiləri hələ də  
iki cəbhədə mübarizə aparırlar

Bunu dünən Nazirlər Kabineti 
yanında Operativ Qərargahın təşkil 
etdiyi mətbuat konfransında Tibbi 
Ərazi Bölmələrini İdarəetmə Birliyinin 
(TƏBİB) Xəstəliklərin profilaktikası 
və kontrolu şöbəsinin müdiri Yaqut 
Qarayeva söyləyib.

Y.Qarayeva ölkəmizdə koronavi-
rusla mübarizə istiqamətində görülən 
işlərdən bəhs edib: “Ölkəmizdə 
koronavirusla mübarizə məqsədilə 
10-dan çox modul tipli xəstəxana 
açılıb. Bir çox xəstəxana COVID 
xəstələrinə tibbi xidmət göstərmək 
üçün xüsusi avadanlıqlarla təchiz 
olunub. Tibb işçiləri xüsusi təlimlər 
keçib. Xarici ölkələrdən Azərbaycana 
istər qısa, istərsə də uzunmüddətli 
fəaliyyət göstərən tibbi mütəxəssislər 

gətirilib. Hər zaman qeyd etmişik ki, 
tibbi xidmətin keyfiyyəti bizim üçün 
əsasdır. Bütün bunlara baxmaya-
raq, belə tendensiya tibb sistemini 
yükləyir. Digər yandan, hələ də 
müharibədə yaralanan əsgərlərə 
tibbi xidmət göstərməyə davam 
edirik. Hələ də iki cəbhədə vuru-
şuruq. Cəmiyyətimizin köməyinə 
ehtiyacımız var. Hər kəsi müharibə 
zamanı göstərilən birliyi koronavi-
rusla mübarizədə də göstərməyə 
səsləyirəm”.

Qış mövsümünü karantin 
rejimi qaydalarına və əks-
epidemik tədbirlərə riayət 

edərək keçirməliyik
Hazırda tam hazır olan və 

tətbiqinə başlana biləcək koronavirus 
əleyhinə peyvənd yoxdur.

Bunu bu gün Nazirlər Kabineti 
yanında Operativ Qərargahın təşkil 
etdiyi mətbuat konfransında Tibbi 
Ərazi Bölmələrini İdarəetmə Birliyinin 

(TƏBİB) Xəstəliklərin profilaktikası 
və kontrolu şöbəsinin müdiri Yaqut 
Qarayeva söyləyib.

Onun sözlərinə görə, namizəd 
vaksinlərin hazır olması və tətbiqi 
gələn ilin aprel ayına gözlənilir: “Qar-
şıdan gələn qış mövsümünü karantin 
rejimi qaydalarına və əks-epidemik 
tədbirlərə riayət edərək keçirməliyik”.

Koronavirusla əlaqədar 
müalicə alan xəstələrdən 45-i 
süni tənəffüs cihazına qoşulub

Hazırda reanimasiya və intensiv 
terapiya şöbələrində müalicə alan 
xəstələrin sayı 409 nəfərdir. 

Bunu bu gün Nazirlər Kabineti 
yanında Operativ Qərargahın təşkil 
etdiyi mətbuat konfransında Tibbi 
Ərazi Bölmələrini İdarəetmə Birliyinin 
(TƏBİB) Xəstəliklərin profilaktikası 
və kontrolu şöbəsinin müdiri Yaqut 
Qarayeva söyləyib.

Y.Qarayava bildirib ki, süni 
tənəffüs cihazına qoşulanların sayı 
45-ə çatıb. 

Koronavirusu ağır 
keçirənlərin yataqla 

təminatında problemlər 
yarana bilər

Ölkəmizdə koronavirusa yoluxan-
ların sayı çox olsa da, sağalanların da 
sayı az deyil. Lakin sağalanlarla yeni 
yoluxanların fərqinə xüsusi diqqət 
yetirmək lazımdır. Çünki onların ara-
sında xəstəliyi ağır keçirənlərin hos-
pitalizasiyaya ehtiyacı olur. Belə artım 
və fərq davam edərsə, gələcəkdə 
həmin xəstələrin yataqla təminatında 
problemlər yarana bilər. 

Bunu bu gün Nazirlər Kabineti 
yanında Operativ Qərargahın təşkil 
etdiyi mətbuat konfransında Tibbi 
Ərazi Bölmələrini İdarəetmə Birliyinin 
(TƏBİB) Xəstəliklərin profilaktikası 
və kontrolu şöbəsinin müdiri Yaqut 
Qarayeva söyləyib.

Y.Qarayeva bildirib ki, 
xəstəliyə yoluxma hallarının 
müəyyənləşdirilməsinə başlanılan 
zaman maksimum 5 min test apar-
maq mümkün idi. Lakin görülən 
tədbirlər, ölkəyə gətirilən xüsusi 
cihazlar nəticəsində testlərin sayı 
artırılıb: “Cihazların çoxu Bakıda de-
yil, regionlarda quraşdırılıb. Hazırda 
bütün regionlarda xaricdən gətirilmiş 
yüksəksəviyyəli cihazlar vasitəsilə 
koronavirusun təyinolunması testlərini 
apara bilirik. Ölkə üzrə sutkada 13 
mindən çox test həyata keçirmək 
mümkündür”.

Onun sözlərinə görə, koronavirus-
dan həyatını itirənlərin sayı əvvəllər 
10-a qədər olurdusa, hazırda həmin 
rəqəm 25-dək artıb. Bu da çox narahat-
lıq doğurur və tədbirlərin görülməsinin 
vaxtının çatdığını göstərir. 

AZƏRTAC

 � Vətən müharibəsi başa çatdı. Şanlı Azərbaycan Ordusu Ali Baş 
Komandanımızın rəhbərliyi ilə Azərbaycan xalqının ən böyük arzusunu 
gerçəkləşdirdi. İndi qarşımızda olduqca böyük quruculuq işləri dayanır. Eməni 
vandalları 30 il ərzində işğal altında saxladıqları ərazilərdə mövcud olmuş yaşayış 
məntəqələrimizdə daşı daş üstündə belə qoymayıblar. Biz indi yağılardan təmizlənən 
torpaqlarımıza yeni nəfəs gətirməliyik. Dağıdılmış, yerlə-yeksan olunmuş bütün 
yaşayış məntəqələri yenidən tikilməli, yeni yollar, elektrik, qaz və su xətləri 
çəkilməlidir. Şübhəsiz ki, bütün bu genişmiqyaslı işlərin görülməsi böyük maddi və 
maliyyə resursları tələb edəcək. Azərbaycanın dayanıqlı iqtisadiyyatı və geniş maliyyə 
imkanları bu quruculuq tədbirlərini n yüksək səviyyədə gerçəkləşdirməyə  imkan 
verəcək.  Artıq Azərbaycan Avtomobil Yolları Dövlət Agentliyi işğaldan azad olunmuş 
Tərtər rayonunun Suqovuşan və Talış kəndlərinə gedən avtomobil yollarının bərpası 
işlərinə başlayıb, Füzuli – Şuşa avtomobil yolunun çəkilişinə dövlət başçımızın 
sərəncamı ilə ilkin olaraq 50 milyon manat vəsait ayrılıb. 

Şəfiqə Məmmədova: Rasim Ocaqov 
milli kinomuzun simvoludur

Bu sətirlər Azərbaycan Respublikası 
Kinematoqrafçılar İttifaqının sədri, SSRİ və 
Azərbaycan Dövlət mükafatları laureatı, Xalq 
artisti, professor Şəfiqə Məmmədovanın kino 
sənətimizin görkəmli nümayəndəsi, rejissor, 
operator, SSRİ və respublika dövlət müka-
fatları laureatı, Xalq artisti Rasim Ocaqovun 
anadan olmasının 87-ci ildönümü ilə bağlı 
AZƏRTAC-a təqdim etdiyi qeydlərdə yer alır.

Xalq artisti yazır: “Özümü xoşbəxt insan 
sayıram ki, Rasimin sənət aləmində, onun 
kinosunda mən də var idim. Onun ən şöhrətli, 
ən uğurlu filmlərində çəkilmişəm. Bir yerdə 
yaşadıq o uğurları -  “İstintaq” filminə görə 
SSRİ Dövlət Mükafatına, “Ad günü” filminə 
görə isə Azərbaycan Dövlət Mükafatına 
layiq görüldük. Bu filmlər mənim həyatımda, 
taleyimdə ən bəxtəvər və gözəl xatirə kimi 
yaşayacaq.

Rasim Ocaqov öz aktyorlarını çox sevirdi. 
Onun üçün filmin uğurunu şərtləndirən əsas 
amil aktyor ansamblının bütövlüyü idi... Heç 
bir məsələdə kompromislərə getməzdi... 
Dostluqda çox möhkəm, vəfalı və sədaqətli 
idi.

Rasim Ocaqov mənalı və gözəl həyat 
yaşadı. Düz yaşadı! Heç nədə gözü yox idi. 
Azərbaycan milli kinosu onun varlığı, həyatı 
idi.

Kamera, çəkiliş meydançası və öz 
dünyası - bunlar idi onun dövləti, varı. O da 
bu sərvəti, çəkdiyi filmləri öz xalqına miras 
qoyub getdi. Xalq da onun adını həmişə ya-
şadır. Elə çəkdiyi filmlər də Rasim Ocaqovu 

əbədi yaşadacaq!
Hansısa tədbirdə çıxışım zamanı etiraf 

etdim: “Mən səhnədə və çəkiliş meydança-
sında çox xoşbəxt və azad idim”. Kamera 
qarşısında isə çətin məqamlarda azad və 
xoşbəxt olmaq, yaşamaq, yaratmaq hissini 
mənə Rasim Ocaqov bəxş edib. Bunlar üçün 
mən Rasimə minnətdaram! Onun mənə olan 
böyük hörmətinə, diqqətinə, sevimli aktrisa-
sı olmağıma və çox uzun illər davam edən 
dostluğumuza görə minnətdaram.

Ömrünün son aylarında həmişə bir yerdə 
idik. Demək olar ki, hər gün Kinematoqrafçı-
lar İttifaqının binasında görüşürdük. Hansısa 
səbəblərdən çəkilişləri dayandırmışdı. Çox 
narahat idi. Özünə yer tapmırdı. Nəhayət, 
bir gün çox ehtiyatla soruşdum: Rasim, 
nədir səni incidən, səni belə narahat edən? 
Üzümə baxdı və susdu. Sonra çox inandırıcı 
və məyus şəkildə cavab verdi: “Çəkmirəm, 
deməli yaşamıram. Mən belə yaşaya 
bilmirəm. Mən belə yaşamaq istəmirəm”. Elə 
də oldu... Rasim yaşamadı...

Azərbaycan milli kinomuza elə bir böyük 
itki üz vermişdi ki, biz hələ də bu itkinin ağrı-
sını çəkməkdəyik.

Ömrünü Azərbaycan kinosuna həsr elədi 
Rasim Ocaqov və kinomuzun təkrarsız epo-
xasını da özü ilə apardı. Artıq bu gün Rasim 
Ocaqov milli kinomuzun bir simvoludur!”.

P.S. Xatirələrim o qədər çoxdur ki, 
qismət olsa Rasim Ocaqov barədə xatirə 
kitabı yazacağam...

FHN-in modul tipli hospitalının həkimləri 
ABŞ-dakı həmkarları ilə COVID-19 

xəstələrinin müalicəsini müzakirə ediblər
 � Azərbaycan Respublikası Fövqəladə Hallar Nazirliyinin (FHN) Tibb 

Mərkəzinin modul tipli hospitalının qısa müddətdə istifadəyə verilməsi, 
burada təşkil olunmuş peşəkar tibbi xidmət COVID-19 xəstəliyi ilə 
mübarizədə Prezident İlham Əliyevin və Birinci vitse-prezident Mehriban 
Əliyevanın vətəndaşların sağlamlığının qorunmasına göstərdikləri xüsusi 
diqqət və qayğının təzahürüdür.

FHN-dən AZƏRTAC-a bildiriblər ki, 
bu diqqət və qayğının nəticəsi olaraq mo-
dul tipli hospital koronavirusa yoluxanlara 
yüksək səviyyəli tibbi xidmətin təmin edilməsi 
məqsədilə xarici tərəfdaşlarla sıx təcrübə 
mübadiləsi həyata keçirir. Belə ki, hospita-
lın həkimləri ilə ABŞ-ın Yuta Ştatının Tibb 
Universitetinin tanınmış dosenti Mir-Mustafa 
Mir-Kasimov arasında videobağlantı formatın-
da seminar – təcrübə mübadiləsi təşkil edilib. 
Müzakirə edilən mövzular ağır və çox ağır CO-
VID-19 xəstələri, onların reanimasiya şəraitində 
menecmenti, ən son müalicə protokolları, 
habelə intubasiya və ağciyərlərin fəaliyyətinin 
dəstəklənməsi üçün istifadə edilən süni tənəffüs 
cihazlarının tətbiqi və “SARS-CoV-2” virusunun 
törətdiyi fəsadların menecmenti ilə bağlı  

digər məsələlər olub.
Seminar çərçivəsində amerikalı mütəxəssis 

azərbaycanlı həmkarları ilə ABŞ təcrübəsini 
paylaşıb, hazırda tətbiq edilən ən son təlimat və 
protokollar müzakirə edilib.

Qeyd edək ki, hospitalla müxtəlif ölkələrin 
COVID-19 ilə mübarizə aparan tanınmış tibb 
ocaqları arasında belə videobağlantıların 
mütəmadi təşkil edilməsi planlaşdırılır. 

Növbəti həftələrdə ABŞ, Türkiyə və İsrai-
lin reanimatoloqları ilə seminar-müzakirələrin 
davam etdirilməsi nəzərdə tutulur. Ümumiyyətlə, 
son bir neçə ayda hospitalda çalışan həkimlərin, 
orta və kiçik tibb personalının fəaliyyətinin 
təkmilləşdirilməsi, təcrübə mübadiləsi 
məqsədilə çoxsaylı təlim və seminarlar təşkil 
edilib.

 � Bir vaxtlar Azərbaycan milli kinosunun özündə elə bil ayrıca 
“kino adası” - “Ocaqovun kinosu” var idi, indi də var və həmişə 
yaşayacaq. Sanki özü üçün yaratmışdı o aləmi - öz ssenaristləri, öz 
sevimli aktyorları, öz bəstəkarları, yaradıcı heyəti və bu aləm sözün əsl 
mənasında, onun əsl həyatı idi. O, başqa həyatı istəmirdi.

 � Hazırda dünyada koronavirusa yoluxanların sayı 
56 milyonu keçib. Bir milyondan çox ölüm qeydə alınıb. 
Sağalanların sayı 39 milyondan çoxdur.  Təəssüf ki, 
Azərbaycanda da gündəlik yoluxmalar iki mindən çoxdur. 
İyun-iyul aylarında yoluxma halları maksimum 600-ə bərabər 
idi. Səhiyyə sistemi yüklənmişdi və ciddi əziyyət çəkirdik. 
Hazırkı vəziyyətdə də səhiyyə sistemimiz yüklənib.

 � Hazırda dünyada COVID–19 infeksiyasına yüksək yoluxma 
dinamikası müşahidə olunmaqdadır. Bu səbəbdən virusun 
geniş yayılmasının qarşısının alınması üzrə müvafiq tədbirlər 
həyata keçirilir, bir çox ölkələr sərt karantin qaydaları tətbiq edir. 
Azərbaycan Respublikası Nazirlər Kabineti yanında operativ 
qərargahdan bildirilib ki, Azərbaycanda virusun yayılmasının və 
onun törədə biləcəyi fəsadların qarşısının alınması məqsədilə ölkə 
ərazisində xüsusi karantin rejiminin müddəti 2020-ci il 28 dekabr 
saat 06:00-dək uzadılır.

Bununla belə, son günlərdə COVID–19 
virusuna yüksək yoluxma dinamikası qeydə 
alındığından, bəzi qadağaların tətbiq edilməsi 
ilə bağlı da  qərarlar qəbul edilib. Belə 
ki, sərt karantin rejimi tətbiq edilən Şəki, 
Lənkəran şəhərləri, Qax, Zaqatala, Biləsuvar, 
Cəlilabad, Masallı, İsmayıllı, Quba, Xaç-
maz rayonlarında bu tədbirlərin müddəti 
dekabrın 7-dək, Bakı Metropolitenində 
sərnişindaşımanın fəaliyyətinə tətbiq olunan 
məhdudiyyət  dekabrın 28-dək uzadılır.

Koronavirusa yoluxmanın çoxalması 
səbəbindən bütün ölkə ərazisində şənbə və 
bazar günləri ictimai nəqliyyatın fəaliyyəti  
21 noyabrdan 28 dekabradək dayandırılır. 
Bundan başqa, şənbə və bazar günlərinə 
başqa məhdudiyyətlər də qəbul edilib. 

Belə ki, bu həftədən, yəni 21 noyabrdan 28 
dekabradək şənbə və bazar günləri həyati 
əhəmiyyət kəsb edən fəaliyyət növləri, o 
cümlədən aptek və ərzaq mağazaları istisna 
olmaqla, digər bütün sahələr üzrə yerində 
xidmətlər dayandırılır. Eyni zamanda, 
xüsusi karantin rejiminin qüvvədə olduğu 
müddətdə ölkə üzrə bütün qapalı və açıq 
məkanlarda müvafiq qaydada tibbi maskalar-
dan istifadə məcburi hesab olunur. Maska-
lardan istifadə qaydalarına nəzarət rejimi 
daha da sərtləşdirilir. Xatırladaq ki, müvafiq 
yerlərdə tibbi maskadan istifadə olunmaması 
və ya tələb olunan normalara uyğun taxıl-
maması qanunla müəyyən edilmiş qaydada 
məsuliyyət yaradır.

Dünyadakı, o cümlədən 

Azərbaycandakı mövcud sanitar – epide-
mioloji vəziyyəti nəzərə alaraq yüksək 
risk qrupuna daxil olan yaşı 65-dən yuxarı 
şəxslərin zərurət yaranmadan yaşayış 
yerlərini tərk etməmələri tövsiyə olunur. 
Həmçinin özəl sektorda və digər sahələrdə 
fəaliyyət göstərən qurum və təşkilatlara da 
işçilərin say həddinin 30 faizədək azaldıl-
ması və digər əməkdaşların məsafədən iş 
rejiminə keçirilməsi tövsiyə edilir. Nazirlər 
Kabineti yanında operativ qərargah 
bütün vətəndaşları COVID–19 virusu ilə 
mübarizədə mövcud karantin tələblərinə 
ciddi riayət etməyə, zərurət olmadıqda 
kənar şəxslərlə təmaslardan yayınmağa, 
qapalı və açıq məkanlarda sosial məsafəyə 
əməl etməyə çağırır.

TƏBİB-in Xəstəliklərin profilaktikası və 
kontrolu departamentinin müdiri Yaqut Qara-
yeva operativ qərargahın brifinqində deyib: 
"Biz ötən müddətdə iki cəbhədə vuruşmuşuq. 
Mən buna görə tibb işçilərimizə təşəkkür 
edirəm. Amma təəssüf ki, ölkəmizdə 2000 – 
dən artıq gündəlik yoluxma müşahidə olunur. 
Daha əvvəl maksimal rəqəm 600 olurdu, 
bu gün isə səhiyyə sistemi yüklənir. Ötən 
müddətdə ölkəmizdə 10 - dan çox modul 
tipli xəstəxana açıldı, xarici ölkələrdən qısa 
və uzun müddətli fəaliyyət göstərən tibbi 
mütəxəssislər gətirildi. Biz müharibədə 
vuruşan əsgərlərimizə xidmət göstərməyə 
davam edirik və buna görə də hər iki cəbhədə 
mübarizə aparırıq. Biz gördük ki, xalqımız 
istədiyi təqdirdə bir ola bilir. Məhz bu gün 
koronavirusa görə birlik göstərməyin əsil 
vaxtı gəlib".

O qeyd edib ki, yoluxma sayının art-
ması nəticəsində xəstəxanalarda xəstələrin 
yerləşdirilməsi üçün yer sayında azalma 
müşahidə olunur: "Daha əvvəl gün ərzində 
maksimal 5 min test aparılırdısa, bu gün onu 
13 minə çatdırmışıq. Paralel olaraq dünyasını 
dəyişən xəstələrimizin də sayı 10-dan 25-ə 
yüksəlib.

Artıq bütün dünyanın gəldiyi nəticəyə 

görə, virusla mübarizədə karantindən başqa 
yol yoxdur. Biz bunu Avropa ölkələrində 
də gördük, hər birində fərqli sərt karantin 
tədbirləri görülür. Nəzərə alaraq ki, qarşı-
dan qış fəsli gəlir, başqa mübarizə yolumuz 
qalmayıb. Peyvəndin tətbiqinə başlayana 
qədər biz bu qadağalara qeyd – şərtsiz əməl 
etməliyik".

Xeyli müddətdir ki, ayrı-ayrı regionlarda 
lokal sərtləşmələr tətbiq edilir. Lakin bu, 
istənilən nəticəni vermədiyindən məcburən 
sərtləşdirmə tədbirlərinə yenidən baxılıb. 
Yaqut Qarayeva deyib ki, bunun əsas səbəbi 
vətəndaşların kütləvi toplaşması və maska-
dan istifadə etməməsidir. Kütləvi toplaşma 
olan məkanlarda gənclərlə yanaşı,  yaşlı 
insanların da iştirakı xəstə sayının artmasına 
səbəb olur. Kütləvi toplaşmaq olmaz. Bu 
gün ciddi şəkildə ailədaxili yoluxmalar artıb. 
Gənclər ev şəraitində müalicə olunurlarsa, 
yaşlılar hətta intensiv terapiya şöbəsinə 
yerləşdirilirlər".

Prezidentin köməkçisi – Prezident 
Administrasiyasının xarici siyasət məsələləri 
şöbəsinin müdiri Hikmət Hacıyev operativ 
qərargahın bu gün keçirilən brifinqində deyib 
ki, qonşu ölkələrdən Gürcüstan, İran İslam 
Respublikası, Türkiyə, Rusiyada virusa 

yoluxma hallarında artım tendensiyası baş 
verir. Həmçinin ölkəmizdə gündəlik 2000-
dən yuxarı yoluxma halları özünü göstərir, 
ölüm hallarının artması da ciddi narahatlıq 
doğurur. Ölkəmizin Vətən müharibəsində 
olduğu, tibb sisteminin diqqətinin bu xüsusa 
yönəlməsi virusla mübarizədə daha diqqətli 
olmağımızı tələb edir.

Hələlik peyvənddən istifadə mümkün 
olmadığından, biz bu qışı əks - epide-
mik tədbirlərə riayət edərək, qorunmaqla 
keçirməliyik. Qorunma qaydaları isə sırf 
gigiyena tələblərinə əməl etmək, maska tax-
maq və ara məsafəsi saxlamaqdan ibarətdir. 
Deyilən tələblərə  əməl etmək çox asan.sadə 
və etibarlıdır. Bir şərtlə ki, ona riayət etmək 
istəyi olsun. İnsanın özünü qorumaqdan asan 
heç nə yoxdur. Özünü qorumayanı başqa-
sı necə qoruya bilər? Hər kəs anlamalıdır 
ki, qəbul olunmuş qərarlar məhz insan-
ların sağlamlığının qorunması məqsədilə 
atılmış zəruri addımlardır. Buna görə də 
bütün vətəndaşlarımızı operativ qərargahın 
tələblərinə, qoyulan qaydalara daha ciddi 
əməl etməyə çağırırıq!

Zərifə BƏŞİRQIZI, 
 “Xalq qəzeti”

Qəbul olunmuş qərarlar insanların sağlamlığının qorunması üçündür
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